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درخواست برای برگزاری جلسه فوری در خصوص بازار ارز
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس با تاکید بر اینکه نرخ ارز حتما قابل کاهش است، خواستار برگزاری جلسهای مشترک میان مجلس و دولت با موضوع

مسائل بازار ارز شد.

به گزارش سایت خبری پرسون، محمدرضا پورابراهیمی در جلسه روز یکشنبه ۱۹ فروردین ۱۴۰۳ صحن مجلس در تذکری گفت: در دیماه سال گذشته در
صحن علنی گزارشی از کمیسیون اقتصادی در خصوص سیاستهای ارزی مطرح و در آنجا اشاره شد به وضعیتی که در سال اول ریاست جمهوری دکتر
رئیسی شاهد افزایش ۲۰ درصدی صادرات غیر نفتی در کشور بودیم، با اصلاحاتی که در ابتدای سال ۱۴۰۱ انجام شد، حدود ۴ و نیم تا ۵ میلیارد دلار
صرفه جویی ارزی اتفاق افتاد و التهابات ارزی به شدت کاهش پیدا کرد اما شاهد وضعیتی هستیم که از سال ۱۴۰۲ به بعد عملا فضای بازار ارز کشور دچار

چالش شد.

وی افزود: در جلسه غیر علنی صحن در دی ماه صحبتهایی مطرح و پیشنهادهایی ارائه شد و پیشبینی کردیم که اگر سیاستهایی که از سوی بانک
مرکزی اتخاذ شده است، استمرار پیدا کند، حتماً اتفاقاتی میافتد که امروز مشاهده میکنیم؛ تمام اینها در گزارش کمیسیون اقتصادی آمده بود اما برخی
در فضا رسانهای علیه کمیسیون اقتصادی مطالبی مبنی بر اینکه حتما آقایان به دنبال افزایش نرخ ارز هستند مطرح کردند در حالی که ما کجا به دنبال

این موضوع بودیم؟ اساسا اعتقادی به این موضوع نداشتیم و امروز هم چنین اعتقادی نداریم.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس عنوان کرد: تجربه دولتهای قبل در حوزههای سیاستهای ارزی و موضوعات مربوط به مباحث سند تحول دولت
مردمی که آقای رئیسی در پایان نیمه دوم ۱۴۰۰ مطرح کردند و قانون ششم برنامه توسعه و تجربه سنوات قبل نشان میداد که اگر این سیاستها
استمرار پیدا کند، وضعیت ما در خصوص ارز دچار مشکل خواهد شد. ما در آن جلسه گفتیم که تراز تجاری غیر نفتی برای اولین بار در سال ۱۴۰۲، ۱۷

میلیون دلار منفی شده است و صادرات کشور متوقف شده است و حجم عظیمی از واردات به دلیل مابهالتفاوت نرخ ارز ایجاد شده است.

پورابراهیمی گفت: در حال حاضر دو نرخ ارز ترجیحی داریم که یکی ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومانی و دیگری نرخ ارز ترجیحی مرکز مبادله است که تفاوت قیمت
ارز مرکز مبادله با بازار غیررسمی در حال رسیدن به حدود ۵۰ درصد است و این به صلاح کشور نیست؛ این موارد پیشبینیهای ما بود و مطرح کردیم و
دوستان میتوانستد اصلاح کنند تا نرخهایی در اقتصاد ایران را که امروز آثار تورمی آنها برای مردم مشکل ساز شده است نداشته باشیم؛ ما به دوستان

گفتیم اما به دلایل مختلف به جای آنکه اصلاح کنند، به مجلس هجمه کردند.

وی با تاکید بر اینکه معتقدیم که نرخ ارز حتما قابل کاهش است، عنوان کرد: خواهش دارم که با قید فوریت نسبت به تشکیل جلسهای در مجلس در
خصوص مسائل ارزی با حضور ریاست جمهوری، رئیس کل بانک مرکزی و وزیر اقتصاد در دستور کار قرار بگیرد.


